
  
Folketingets Socialudvalg

Dato: 19. maj 2009

Under henvisning til Folketingets Socialudvalgs brev af 20. april 2009

følger hermed indenrigs- og socialministerens endelige svar på 

spørgsmål nr. 309 (SOU Alm. del). Spørgsmålet er stillet efter ønske af 

Anne Baastrup (SF).

Spørgsmål nr. 309:

”Ministeren bedes oplyse, hvor mange penge der er afsat til at udvikle nye 

hjælpemidler, der kan sikre mennesker med fysisk funktionsnedsættelse en 

højere grad af autonomi samt mulighed for at deltage på lige vilkår som an-

dre borgere i det danske samfund, arbejdsliv og demokrati, der tænkes her 

både på høj- og lavteknologiske hjælpemidler, eksempelvis; teleslynger, 

døråbnere, apparater der kan oversætte fra tale til tekst, og software.”

Svar:

Hjælpemiddelområdet fungerer på markedsvilkår, og udviklingen og produk-

tion af hjælpemidler er en omkostning for de private virksomheder, der findes 

på markedet for hjælpemidler. Det gælder både for så vidt angår hjælpemid-

ler til personer med fysisk som psykisk funktionsnedsættelse. Der kan desu-

den være afsat udviklingsmidler under andre ministeriers ressort til dette 

formål, ligesom der er en række nordiske og internationale samarbejder på 

området.

Indenrigs- og Socialministeriet har derfor ikke noget samlet overblik over, 

hvor mange penge der årligt afsættes til udvikling af hjælpemidler. 
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